

## SC5 Climate topics in 2020 - Info event

Thursday, 06 June 2019 | 09:30 – 12:30 h

Climate Analytics Berlin | Ritterstr. 3 | 10969 Berlin | [Directions](#)

The H2020 German National Contact Point Environment (NKS Umwelt) will hold a session at Climate Analytics Berlin to present the next H2020 Societal Challenge 5 (SC5) work programme 2020 topics calls on "Climate Action, Environment, Resource Efficiency and Raw Materials" – with a specific focus on the call "Building low-carbon, climate resilient future: climate action in support of the Paris Agreement". The information provided will be indicative till an official publication by the European Commission will be available (ca. mid/end June 2019).

Participants from German research institutions are welcome to join!

*Please note that the event will be held in English*

### [Registration](#)

#### Agenda

- 09:30-10:00** Registration and welcome coffee
- 10:00** Welcome address by Climate Analytics & NKS Umwelt
- 10:15-11:45** Presentation of the upcoming call (context, topics, budget, deadlines - indicative) with focus on "Building low-carbon, climate resilient future: climate action in support of the Paris Agreement" incl. Q&A (NKS Umwelt)
- 11:45 – 12:00 Break*
- 12:00-12:30** Practical tips for a H2020 Proposal incl. Q&A (NKS Umwelt)

## SC5 Klimatopics in 2020 - Infoveranstaltung

Donnerstag, 06 Juni 2019 | 09:30 – 12:30 Uhr

Climate Analytics Berlin | Ritterstr. 3 | 10969 Berlin | [Anfahrtsbeschreibung](#)

Die Nationale Kontaktstelle Umwelt bietet bei Climate Analytics gGmbH eine Informationsveranstaltung an, um das H2020 Arbeitsprogramm der gesellschaftlichen Herausforderung 5 (SC5) zu "Klima, Umwelt, Ressourceneffizienz und Rohstoffe" vorzustellen. Der Fokus wird hierbei auf die Ausschreibung "Building low-carbon, climate resilient future: climate action in support of the Paris Agreement" liegen. Die behandelten Informationen sind indikativ bis zur verbindlichen Veröffentlichung durch die EU-Kommission (ca. Mitte/Ende Juni 2019).

Teilnehmer aus deutschen Forschungseinrichtungen sind herzlich willkommen!

*Bitte beachten Sie, dass diese Veranstaltung in englischer Sprache abgehalten wird.*

### [Anmeldung](#)

#### Agenda

**09:30-10:00** Registrierung und Begrüßungskaffee

**10:00** Begrüßung durch Climate Analytics & NKS Umwelt

**10:15-11:45** Präsentation der kommenden Ausschreibung (Hintergrund, Topics, Budget, Fristen - indikativ) mit dem Schwerpunkt "Building low-carbon, climate resilient future: climate action in support of the Paris Agreement" inkl. Q&A (NKS Umwelt)

*11:45 – 12:00 Pause*

**12:00-12:30** Praktische Hinweise für eine H2020-Antragstellung inkl. Q&A (NKS Umwelt)